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Góra Kalwaria, 27.03.2019 r.  

 

 

PROTOKÓŁ NR 10/2019  

z X SESJI RADY MIEJSKIEJ GÓRY KALWARII 

odbytej 27 marca 2019 r.  

 

X sesja Rady Miejskiej Góry Kalwarii odbyła się w Ośrodku Kultury w Górze Kalwarii, 

przy ul. Porucznika Jana Białka  9. 

 

Punkt 1 - Otwarcie X sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita o godz. 1530 otworzył X sesję Rady Miejskiej. 

Poinformował, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 

i dźwięk, zaś nagrania obrad będą udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie 

internetowej gminy. Ponadto poinformował o konieczności stosowania zasad wynikających 

z przepisów o ochronie danych osobowych.  

Następnie na podstawie podpisanej przez radnych listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 

W posiedzeniu uczestniczyło 21 radnych. 

W załączeniu: lista obecności radnych stanowiąca załącznik nr 1 do protokołu; lista obecności 

przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy stanowiąca załącznik 

nr 2 do protokołu; lista obecności gości stanowiąca załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Przewodniczący powitał radnych Rady Miejskiej, burmistrza Arkadiusza Strzyżewskiego, 

zastępców burmistrza: Danutę Rechnię i Mateusza Baja, pracowników urzędu gminy, 

pracowników gminnych jednostek organizacyjnych oraz pozostałych gości.  

 

Punkt 2 - Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita przedstawił porządek obrad stanowiący załącznik 

nr 4 do protokołu.  

Do porządku obrad zostały zgłoszone następujące propozycje zmian: 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski zgłosił: 

1.  Wniosek o zdjęcie z porządku obrad: 

1) punktu 18 „Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zwolnienia w części 

z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których 

zamieszkują rodziny wielodzietne”; 

2) punktu 19 „Projekt uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości”. 

2. Wniosek o zmianę kolejności realizowania punktów porządku obrad tak, aby: 

- pkt 29 „Projekt uchwały w sprawie emisji obligacji” otrzymał nr 31 w porządku obrad, 

- pkt 30 „Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Góra Kalwaria na lata 2019-2026” otrzymał nr 29 w porządku obrad, 

- pkt 31 „Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok” otrzymał nr 30 

w porządku obrad; 

3. Wniosek o uzupełnienie porządku obrad o „Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

wprowadzenia opłaty targowej na terenie Gminy Góra Kalwaria, ustalenia wysokości stawek 

opłaty targowej, terminu płatności, sposobu poboru opłaty i wynagrodzenia za jej pobór”. 

Przewodniczący Rady Jan Rokita poddał wnioski pod głosowanie. 
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Głosowano wniosek w sprawie: zdjęcia z porządku obrad punktu 18 „Projekt uchwały w sprawie 

uchylenia uchwały w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują rodziny wielodzietne”.  

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, 

Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Posiewka 

 

Głosowano wniosek w sprawie: zdjęcia z porządku obrad pkt. 19 „Projekt uchwały w sprawie 

określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właścicieli nieruchomości”.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, 

Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 

Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 

Głosowano wniosek w sprawie: zmiany kolejności realizowania punktów porządku obrad 

tak, aby:  

- pkt 29 „Projekt uchwały w sprawie emisji obligacji” otrzymał nr 31 w porządku obrad,  

- pkt 30 „Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Góra Kalwaria na lata 2019-2026” otrzymał nr 29 w porządku obrad,  

- pkt 31 „Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok” otrzymał nr 30 

w porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, 

Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 

Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 

Głosowano wniosek w sprawie: uzupełnienia porządku obrad o „Projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty targowej na terenie Gminy Góra Kalwaria, ustalenia 

wysokości stawek opłaty targowej, terminu płatności, sposobu poboru opłaty i wynagrodzenia za 

jej pobór”.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, 

Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Posiewka 

 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie X sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

4. Wręczenie wyróżnień sportowcom oraz trenerom z klubów i stowarzyszeń sportowych 

z gminy Góra Kalwaria za znaczące osiągnięcia w 2018 roku. 

5. Informacja Komendanta Policji o stanie bezpieczeństwa na terenie miasta i gminy Góra 

Kalwaria w 2018 roku. 

6. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Górze Kalwarii za 2018 rok. 

7. Informacja Komendanta Gminnego Ochrony Przeciwpożarowej o stanie bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego na terenie miasta i gminy Góra Kalwaria w 2018 roku. 

8. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Kultury w Górze Kalwarii za 2018 rok.  

9. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Górze Kalwarii za 2018 rok.  

10. Sprawozdanie z realizacji w 2018 roku Gminnego programu wspierania rodzin w gminie  

Góra Kalwaria. 

11. Sprawozdanie z realizacji w 2018 roku Gminnego programu przeciwdziałania przemocy 

w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie. 

12. Sprawozdanie z działań Programu „Karty dużej rodziny” na terenie miasta i gminy Góra 

Kalwaria w 2018 roku. 

13. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

w 2018 roku. 

14. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego położonego 

w Górze Kalwarii, stanowiącego własność gminy Góra Kalwaria, na rzecz 

dotychczasowych najemców. 

15. Projekt uchwały w sprawie określenia planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego i ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania na doskonalenie zawodowe 

nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie jest 

przyznawane w 2019 r. 

16. Projekt uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez gminę Góra Kalwaria. 

17. Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez gminę Góra Kalwaria oraz określenia granic obwodów publicznych 

szkół podstawowych, z wyjątkiem specjalnych, mających siedzibę na obszarze Gminy 

Góra Kalwaria, od dnia 1 września 2019 r. 

18. Punkt zdjęty. 

19. Punkt zdjęty. 

20. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Góra Kalwaria na rok 2019. 
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21. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu 

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości w gminie Góra Kalwaria i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, częstotliwości odbierania odpadów, ograniczenia ilości odpadów 

budowlanych i rozbiórkowych stanowiących odpady komunalne przyjmowanych przez 

punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych oraz trybu i sposobu zgłaszania 

przez właścicieli nieruchomości przypadków niewłaściwego świadczenia usług przez 

przedsiębiorcę odbierającego odpady komunalne od właścicieli nieruchomości lub przez 

prowadzącego punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych 

22. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu wspierania rodziny w gminie Góra 

Kalwaria na lata 2019 – 2021. 

23. Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania 

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, zasad zwrotu 

tych świadczeń, będących w zakresie zadań własnych gminy Góra Kalwaria oraz 

określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i 

mieszkaniach chronionych. 

24. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Krzaki Czaplinkowskie. 

25. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Mikówiec – część 2. 

26. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu Walewicka w Górze Kalwarii.  

27. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

fragmentu wsi Czersk – rejon Placu Tysiąclecia. 

28. Projekt uchwały w sprawie określenia warunków udzielenia bonifikaty od opłaty 

za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele 

mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów dla osób fizycznych i spółdzielni 

mieszkaniowych. 

29. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2019 – 2026.  

30. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok.  

31. Projekt uchwały w sprawie emisji obligacji. 

32. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji p. J. L. w sprawie zmiany regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Góra Kalwaria. 

32 a. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty targowej na  

terenie Gminy Góra Kalwaria, ustalenia wysokości stawek opłaty targowej, terminu 

płatności, sposobu poboru opłaty i wynagrodzenia za jej pobór. 

33. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołów z sesji Rady Miejskiej: VII nadzwyczajnej sesji w 

dniu 18.02.2019 r., VIII uroczystej sesji w dniu 26.02.2019 r. oraz IX sesji w dniu 

27.02.2019 r.  

34. Sprawy różne:  

a) pytania radnych i odpowiedzi,  

b) pytania mieszkańców i odpowiedzi,  

c) wolne wnioski,  

d) informacje. 

35. Zamknięcie X sesji Rady Miejskiej. 
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Punkt 3 - Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie w okresie od 27 lutego 2019 r. do 26 

marca 2019 r.   

1. Wykaz podjętych zarządzeń: 

 

L.p. Nr Data Zarządzenie w sprawie: 

1.  34 27.02.2019 
w sprawie przekazania do administrowania budynku przy 

ul. Pijarskiej 40 w Górze Kalwarii 

2.  36 28.02.2019 w sprawie zmian w budżecie gminy 

3.  37 28.02.2019 
w sprawie zmian planu jednostek budżetowych Gminy Góra 

Kalwaria na 2019 rok 

4.  38 01.03.2019 
w sprawie powierzenia obowiązków Dyrektora Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Górze Kalwarii 

5.  39 01.03.2019 
w sprawie odwołania Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Górze Kalwarii 

6.  40 04.03.2019 
w sprawie przekwalifikowanie lokalu komunalnego na lokal 

socjalny w mieszkaniowym zasobie gminy. 

7.  41 05.03.2019 
w sprawie ustalenia zasad i odpłatności podnajmowania sali 

Gimnastycznej w Górze Kalwarii przy ul. Dominikańskiej 9 

8.  42 11.03.2019 

zmieniające zarządzenie ROA.0050.237.2016 Burmistrza Miasta 

i Gminy Góra Kalwaria z dn. 30 grudnia 2016 r. w sprawie zasad 

rozliczeń podatku od towarów i usług przez Gminę Góra 

Kalwaria. 

9.  43 11.03.2019 

w sprawie postępowania przy sporządzaniu kserokopii oraz 

odpisu dokumentów na wniosek strony postępowania 

podatkowego oraz w sprawie ustalenia wysokości opłaty 

za wydanie kserokopii dokumentów. 

10.  44 12.03.2019 
w sprawie przekwalifikowania lokalu komunalnego na lokal 

socjalny w mieszkaniowym zasobie Gminy 

11.  45 12.03.2019 

w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej do 

przeprowadzenia egzaminu kończącego służbę przygotowawczą 

w Urzędzie Miasta i Gminy Góra Kalwaria. 

12.  46 14.03.2019 

w sprawie ustalenia szczegółowych zasad i terminów rozliczeń 

jednostek organizacyjnych Gminy Góra Kalwaria z budżetem 

Gminy Góra Kalwaria oraz zasad sporządzania i przekazywania 

sprawozdań budżetowych, sprawozdań w zakresie operacji 

finansowych oraz sprawozdań finansowych 

13.  47 15.03.2019 w sprawie zmian w budżecie 

14.  48 15.03.2019 
w sprawie zmian planu jednostek budżetowych Gminy Góra 

Kalwaria na 2019 rok.  

15.  49 18.03.2019 
w sprawie zatwierdzenia diagnozy potrzeb objęcia dzieci 

wychowaniem przedszkolnym na terenie Gminy Góra Kalwaria 

16.  50 19.03.2019 

w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej do 

przeprowadzenia egzaminu kończącego służbę przygotowawczą 

w Urzędzie Miasta i Gminy Góra Kalwaria. 

17.  51 19.03.2019 

w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej 

do przeprowadzenia egzaminu kończącego służbę 

przygotowawczą w Urzędzie Miasta i Gminy Góra Kalwaria. 
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18.  52 20.03.2019 

w sprawie powołania zespołu ds. sytuacji kryzysowej w związku 

z planowanym strajkiem nauczycieli w przedszkolach i szkołach, 

dla których organem prowadzącym jest Gmina Góra Kalwaria 

19.  53 21.03.2019 

w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej 

do przeprowadzenia egzaminu kończącego służbę 

przygotowawczą w Urzędzie Miasta i Gminy Góra Kalwaria. 

20.  54 26.03.2019 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego zadania 

inwestycyjnego pt. Rozbudowa placu zabaw w Krzakach 

Czaplinkowskich. 

21.  55 26.03.2019 

w sprawie powołania Komisji Konkursowej do przeprowadzenia 

konkursu na stanowisko Dyrektora Szkoły podstawowej im. 

Władysława Reymonta w Coniewie. 

 

Kalendarium spotkań, wydarzeń 
Luty: 

 spotkanie z dyrektorem Ośrodka Sportu i Rekreacji w sprawie utworzenia w gminie klasy 

pływackiej 

 spotkanie z p. Prus-Wiśniewskim i p. Fudalskim w sprawie budowy pomnika biskupa 

Stefana Wierzbowskiego 

 udział w Gali Perły Mazowsza 

Marzec: 

 spotkanie z zarządem Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Zlewni Rzeki Jeziorki 

 spotkanie z „Kołem Gospodyń Wiejskich” z Solca 

 spotkanie z burmistrzem Karczewa w sprawie linii autobusowej Góra Kalwaria - Otwock 

 uroczysty obiad z biskupem Jareckim 

 spotkanie z dyrektorem, pracownikami urzędu w sprawie rozbudowy szkoły w Kątach 

 wyjazd do Wód Polskich 

 spotkanie z kierownikami jednostek w sprawie Kalendarza Imprez 2019 

 spotkanie z kierownikami urzędu i jednostek w sprawach bieżących 

 spotkanie z p. Borowskim w sprawie „Tenisowej Góry Kalwarii” 

 podpisanie aktu notarialnego z Fundacją „Edukacja Sportowa” 

 udział w prezentacji koszy i ławek ulicznych 

 organizacja i udział w „Spotkaniu z Sołtysami” – Dzień Sołtysa 

 spotkanie z mieszkańcami i służbami porządkowymi w sprawie bezpieczeństwa gminy 

 uroczysty obiad w kościele Niepokalanego Poczęcia NMP w Górze Kalwarii z kard. 

Nyczem 

 uroczyste spotkanie w ratuszu z kard. Nyczem 

 spotkanie z sołtysem i radą sołecką Sierzchowa w sprawach bieżących 

 spotkanie z sołtysem i radą sołecką Wincentowa w sprawach bieżących 

 wizyta w Szkole Podstawowej w Czachówku 

 udział w posiedzeniu Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego 

 wizyta w ratuszu dzieci ze szkoły w Czersku 

 wyjazd do Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie drogi 724 

 wyjazd do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w sprawie przebudowy drogi 

79 

 spotkanie z mieszkańcami w sprawie lokalizacji targowiska miejskiego 

 wizyta w Domu Opieki Społecznej - „Środowe spotkanie z książką”  

 

Inwestycje rozpoczęte 
1. Rozbudowa miejsca czynnego wypoczynku w Podgórze 

OGRODZENIE 
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Wykonawca: TIP – TOP Leszek Parol 

Wartość robót – 17.500,00 zł 

Termin zakończenia – 31.05.2019 

2. Rozbudowa placu zabaw w Krzakach Czaplinkowskich 

ALTANA 

Wykonawca: Zakład Remontowo – Budowlany Paweł Chrzan 

Wartość robót – 6.800,00 zł 

Termin zakończenia – 31.05.2019 

3. Rozbudowa placu zabaw w Czaplinku 

ZABAWKI 

Wykonawca: LOGOS Joanna Smolaga 

Wartość robót – 17.298,60 zł 

Termin zakończenia – 31.05.2019 

4. Budowa siłowni zewnętrznej w Czachówku 

URZĄDZENIA 

Wykonawca: LOGOS Joanna Smolaga 

Wartość robót – 16.067,50 zł 

Termin zakończenia – 28.06.2019 

5. Rozbudowa placu zabaw w Krzakach Czaplinkowskich 

UTWARDZENIE TERENU 

Wykonawca: BLIŹNIAKI Mariusz Lech 

Wartość robót – 11.380,00 zł 

Termin zakończenia – 31.05.2019 

6. Rozbudowa placu zabaw w Krzakach Czaplinkowskich 

ZJEŻDZALNIA WOLNOSTOJĄCA 

Wykonawca: LOGOS Joanna Smolaga 

Wartość robót – 5.745,90 zł 

Termin zakończenia – 30.06.2019 

7. Rozbudowa placu zabaw w Kątach 

URZĄDZENIA + NAWIERZCHNIA BEZPIECZNA 

Wykonawca: LOGOS Joanna Smolaga 

Wartość robót – 39.723,90 zł 

Termin zakończenia – 28.06.2019 

8. Rewitalizacja wiślanej skarpy i jej zagospodarowanie na park miejski w ramach projektu 

"Budowa turystycznej infrastruktury przestrzennej - placu z altaną" 

Ogłoszony przetarg nieograniczony na wybór wykonawcy zadania. 

Otwarcie ofert – 3.04.2019 godz. 11.15 

9. Rewitalizacja wiślanej skarpy i jej zagospodarowanie na park miejski w ramach projektu 

"Budowa siłowni zewnętrznej" 

Ogłoszony przetarg nieograniczony na wybór wykonawcy zadania. 

Otwarcie ofert – 3.04.2019 godz. 11.30 

10. Rewitalizacja terenu zielonego przy ul. Kilińskiego 

Ogłoszony przetarg nieograniczony na wybór wykonawcy zadania. 

Otwarcie ofert – 3.04.2019 godz. 11.00 

11. Budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Wojska Polskiego w miejscowości Góra Kalwaria do 

miejscowości Czersk (zamek) - etap II Czersk 

Zadanie po przetargu. Brak 400.000 zł na realizację. 

12. Rozbudowa szkoły w Czersku. 

Ponownie ogłoszone postępowanie na wybór wykonawcy dokumentacji projektowo – 

kosztorysowej w procedurze do 30 tys. euro. 

Składanie ofert – 1.04.2019 godz. 1400 

Stan środków na rachunku bieżącym 
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8.368.637,92 zł 

Stan zatrudnienia 
Urząd Miasta i Gminy – 96 osób + 2 osoby zatrudnione przez Urząd Pracy w ramach robót 

publicznych 

Straż Miejska – 7 osób 

Ochotnicza Straż Pożarna – 5 osób 

ZOPO – 16 osób (w tym dyrektor, 2 kierowców, opiekun, ½ sprzątaczka) 

OPS – 42 osoby (2 osoby na zastępstwo, 3 na zwolnieniu, 5 osób 2,6 etatu) 

Biblioteka – 11 osób 

Ośrodek Kultury – 25 osób (23,25 etatu) 

OSiR – 52 osoby 

ABK – 18 osób 

ZGK – 89 osób 

 

W dyskusji głos zabrali: 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa prosiła o przekazywanie radnym sprawozdań z działalności 

burmistrza wcześniej niż tuż przed sesją, następnie prosiła o uszczegółowienie sprawozdania 

w zakresie: 

1) spotkania w sprawie budowy pomnika biskupa Stefana Wierzbowskiego, 

2) spotkania z Kołem Gospodyń Wiejskich, 

3) spotkań w sprawie drogi 724 oraz przebudowy drogi 79. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiadając na pytanie w sprawie budowy pomnika 

założyciela miasta biskupa Stefana Wierzbowskiego poinformował, że odbyło się pierwsze 

wstępne spotkanie, i za wcześnie, aby mówić o szczegółach, czy też o lokalizacji, kiedy nie został 

jeszcze powołany komitet budowy pomnika. Odpowiadając na pytanie w sprawie spotkania 

z Kołem Gospodyń Wiejskich poinformował, że spotkanie dotyczyło terenu należącego do Kółka 

Rolniczego w Solcu. Powiedział również, że gmina nie będzie podejmowała żadnych działań 

mających na celu przejęcie nieruchomości od likwidatora Kółka Rolniczego do czasu 

ostatecznego rozstrzygnięcia sprawy przez sąd. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odpowiadając na pytanie w sprawie spotkania w siedzibie 

Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Warszawie wyjaśnił, że spotkanie dotyczyło 

problemów przy planowanej budowie nowego śladu drogi wojewódzkiej nr 724 tzw. obwodnicy 

Konstancina-Jeziorny i Góry Kalwarii. Chodzi o zabytkową kapliczkę w Moczydłowie, która 

znajduje się w miejscu krzyżowania się nowego przebiegu drogi z istniejącą drogą. Konserwator 

Zabytków nie widzi możliwości przesunięcia kapliczki.  

Zastępca burmistrza Danuta Rechnia odpowiadając na pytanie w sprawie przebudowy drogi 79 

wyjaśniła, że spotkanie dotyczyło odcinka drogi we wsi Coniew. Głosy mieszkańców były 

podzielone, jedni mieszkańcy chcieli otwarcia skrzyżowania z Podgórą, inni z Pęcławiem. 

Ostatecznie większość mieszkańców zadecydowała o połączeniu drogi z Podgórą. Decyzja 

mieszkańców została przekazana dyrektorowi GDDKiA.  

Radny Zbigniew Adamczyk prosił o uszczegółowienie informacji dotyczącej wizyty w Wodach 

Polskich. 

Zastępca burmistrza Danuta Rechnia poinformowała, że 9 kwietnia 2019 roku o godz. 14 odbędzie 

się spotkanie z Gminą Spółką Wodną w sprawie rowów melioracyjnych w Górze Kalwarii. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odpowiadając na pytanie radnego Zbigniewa Adamczyka 

poinformował, że spotkanie w Wodach Polskich dotyczyło uzgodnienia szczegółów umowy 

użyczenia terenów pod planowaną budowę ścieżki rowerowej oraz remontów wału wiślanego.  

Radny Zbigniew Adamczyk ad vocem zapytał, czy zostało wystosowane pismo do Wód Polskich 

dotyczące problematyki cieków wodnych w gminie Góra Kalwaria. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że pismo zostanie wysłane po spotkaniu 
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z Gminną Spółką Wodną. 

 

Punkt 9 - Wręczenie wyróżnień sportowcom oraz trenerom z klubów i stowarzyszeń 

sportowych z gminy Góra Kalwaria za znaczące osiągnięcia w 2018 roku. 
Dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji w Górze Kalwarii Paweł Maciejewski przedstawił 

osiągnięcia sportowców oraz trenerów. 

Wyróżnieni sportowcy oraz trenerzy klubów i stowarzyszeń sportowych z gminy Góra Kalwaria 

otrzymali z rąk Burmistrza Miasta i Gminy oraz Przewodniczącego Rady Miejskiej gratulacje, 

oraz upominki. 

Wyróżnieni: 

1. Kamil Jeziorek - zawodnik Klubu Karate Kyokushinkaikan Góra Kalwaria. 

Osiągnięcia w 2018 r. 

I miejsce w kumite junior młodszy +65 kg mistrzostwa makroregionu wschodniego PZK 

w Zamościu 

I miejsce w kumite junior młodszy o puchar burmistrza Józefowa  

II miejsce w kumite Wieliczka  

II miejsce w kumite drużynowo międzynarodowy dzień sportu w Jaśle 

III miejsce w kumite WKB puchar europy Warszawa.  

2. Adam Gazda – trener Klubu Karate Kyokushinkaikan.  

Klub działa na terenie gminy Góra Kalwaria od ponad 20 lat. Zawodnicy wychowani przez trenera 

Adama Gazdę regularnie zdobywają dziesiątki medali rocznie. Oprócz osiągnięć w zawodach 

krajowych oraz w ramach polskiego związku karate w roku 2018 największym osiągnięciem było 

zdobycie 4 medali na Pucharze Europy WKB Karate Kyokushin w Warszawie.  

3. Stanisław Nowicki - zawodnik Mazowieckiego Centrum Tang Soo Do Góra Kalwaria. Obecnie 

jest posiadaczem fioletowego pasa 7 - Gup w skali 10 stopniowej uczniowskiej, w koreańskim 

stylu walki propagowanym przez Chucka Norrisa oraz kilkunastokrotnym zdobywcą medali 

zarówno w zawodach krajowych jak i zmaganiach na arenie międzynarodowej. 

4. Kacper Dubiniak – zawodnik klub: UKS „SKALAR” Góra Kalwaria.  

Osiągnięcia sportowe w roku 2018 to osiem pierwszych miejsc w Ogólnopolskich Zawodach 

Pływackich „OD MŁODZIKA DO OLIMPIJCZYKA”. 

5. Andrzej Janas – trener UKS „SKALAR” Góra Kalwaria od 2006 roku.  

6. Wiktoria Udenyj – zawodniczka klubu UKS Akademia Sportu Baniocha-Coniew.  

Trenuje od 2016 roku. Wyniki w 2018 r.: 

II miejsce w Ogólnopolskim Turnieju Kwalifikacyjnym Młodziczek w Janowie Lubelskim, 

III miejsce w Ogólnopolskim Turnieju Kwalifikacyjnym Młodziczek w Siedlcach 

III miejsce w Międzywojewódzkich Mistrzostwach  

III miejsce w VII Mistrzostwach Polski Młodziczek. 

7. Julia Kańska - zawodniczka klubu UKS Akademia Sporu Baniocha-Coniew. Trenuje od 2014 

roku. Wyniki w 2018 r.: 

III miejsce w Ogólnopolskim Turnieju Kwalifikacyjnym Młodziczek w Janowie Lubelskim 

III miejsce w Ogólnopolskim Turnieju Kwalifikacyjnym Młodziczek w Siedlcach 

III miejsce w Ogólnopolskim Turnieju Kwalifikacyjnym Młodziczek w Olsztynie  

II miejsce w Turnieju Ogólnopolskim „Sport to alternatywa” w VII Mistrzostwach Polski 

Młodziczek. 

8. Dariusz Kański i Emil Szcześniak – trenerzy w klubie UKS Akademia Sportu Baniocha. 

Dariusz Kański trenuje dzieci i młodzież od 10 lat. Emil Szcześniak od 9 lat. 

W 2018 zawodnicy klubu startowali w 17 zawodach ogólnopolskich, międzynarodowych 

oraz Mistrzostwach Polski. Zdobyto łącznie 136 medali. 
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9. Zuzanna Krzyczkowska - tańczy w formacji NEW BARTEK od 11 lat.  

Osiągnięcia 2018 r. m.in. to:  

World Championships WADF - Liberec 2018  

NEW BARTEK - I miejsce contemporary ballet mixed age small teams  

10. Zuzanna Klimek - tańczy w Szkole Tańca BARTEK od 14 lat. Osiągnięcia 2018r: 

World Championships WADF - Liberec 2018 

NEW BARTEK - I miejsce contemporary ballet mixed age small teams  

Mistrzostwa Polski Ekstraklasy w Tańcu Sportowym - Bełchatów 2018 

NEW BARTEK – I miejsce modern mini formacja junior. 

11. Weronika Grzywacz - tańczy w formacji NEW BARTEK od 8 lat.  

Osiągnięcia 2018 r. m.in. to: 

World Championships WADF - Liberec 2018 

Mistrzostwa Polski Ekstraklasy w Tańcu Sportowym - Bełchatów 2018 

12. Paulina Maziarek - tańczy w formacji NEW BARTEK od 10 lat, oprócz tego, że tańczy 

w formacji z powodzeniem układa choreografie dla siebie jak i młodszych „Bartkowiczów”. 

Z jej choreografią mini formacja BARTEK DANCE KIDS MINI z najmłodszej grupy zdobyła 

tytuły Mistrzów Świata, Europy i Polski w jazzie. 

13. Wiktoria Musiałek - tańczy w formacji NEW BARTEK od 6 lat. Grupa tańczy układy w stylu 

modern i jazz. Jest to w obecnej chwili najstarsza grupa Szkoły Tańca BARTEK, od lat bardzo 

utytułowana. Wiktoria oprócz tego, że tańczy w grupie układa choreografie dla siebie oraz 

młodszych „Bartkowiczów”.  

14. Monika Obłucka - związana jest z Formacją Taneczną BARTEK od prawie 20 lat. 

Najpierw jako tancerka współpracowała i nabierała doświadczenia pod okiem takich tancerzy 

i trenerów jak Beata Skolimowska-Płaczek, Piotr Galiński, Aleksandra Dziurosz, Ewa Gil-Goraj 

czy Natalia Madejczyk, którzy współpracowali i dalej współpracują z BARTKIEM. 

Jej choreografie w stylu modern i jazz zdobywają miejsca na podium konkursów o randze 

ogólnokrajowej i międzynarodowej.  

15. Joanna i Jacek Stefańscy – trenerzy w Uczniowskim Klubie Sportowym Emotion. W 2018 

roku klub  zdobył pierwsze miejsce w Mazowieckiej Lidze Tanecznej na 28 klubów z okręgu 

mazowieckiego. Nagrodę w postaci pucharu trenerzy Joanna i Jacek Stefańscy odebrali w trakcie 

finału, który odbył się 2 grudnia 2018 w Warszawie. Jest to duży sukces trenerów i tancerzy 

w krótkiej, niespełna 3 letniej historii klubu. 

16. Lucyna Wichowska - zawodniczka Klubu Sportowego „Tom Bee Team”, trenuje kickboxing 

od 11 lat.  Do największych osiągnięć Lucyny należą, między innymi, dwukrotne Mistrzostwo 

Polski oraz złoty medal zdobyty na Pucharze Europy w formule pointfighting. W 2018 roku 

zdobyła dwa brązowe medale w Otwartym Pucharze Polski Kadetów Starszych w formule 

pointfighting. 

17. Tomasz Bąk - prowadzi sekcję Kickboxingu w Uczniowskim Klubie Sportowym „Tom Bee 

Team” od ponad 8 lat. Członek kadry narodowej i medalista pucharów świata w Kickboxingu. 

Wśród jego wychowanków są wielokrotni medaliści Mistrzostw Świata i Europy w kickboxingu.  

18. Kacper Podworski - członek sekcji biegu na orientację UKS ,,OSiR” od 2012 r.  

Kacper uprawia biegi na orientację od 7 roku życia. Podczas startów w zawodach 

międzynarodowych i ogólnopolskich osiąga wysokie wyniki sportowe.  

Osiągnięcia sportowe w 2018 r.: 

II miejsce Puchar Najmłodszych w Biegu na Orientację - bieg klasyczny;  

II miejsce Puchar Najmłodszych w Biegu na Orientację - bieg sztafetowy; 

III miejsce Klubowe Mistrzostwa Polski w Biegu na Orientację - sprint nocny;  

I miejsce Międzynarodowe Mistrzostwa Limanowa Cup. 

19. Maciej Lewandowski - najbardziej utytułowany zawodnik UKS FIGHTERS DOJO Góra 
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Kalwaria, osiągnięcia w 2018 roku: 

I miejsce w Pucharze Europy WKB w Warszawa  

I miejsce w Międzywojewódzkich Mistrzostwach Młodzików w Zamościu  

I miejsce MAZOVIA CUP w Radzyminie  

I miejsce KYOKUSHIN CUP 6  

I miejsce IV Międzynarodowym Turnieju Karate Kyokushin o puchar burmistrza Zambrowa  

I miejsce w Międzynarodowym Turnieju PRESTIGE CUP w Rzeszowie  

II miejsce ogólnopolski turniej karate KYOKUSHIN w Białystoku  

20. Kamila Wolska – zawodniczka UKS FIGHTERS DOJO Góra Kalwaria, osiągnięcia w 2018 

roku: 

III miejsce w Pucharze Europy WKB   

II miejsce KYOKUSHIN CUP 6  

II miejsce w Międzynarodowym Turnieju PRESTIGE CUP w Rzeszowie  

III miejsce w Ogólnopolskim turnieju Karate KYOKUSHIN IKO NAKAMURA w Białymstoku   

III miejsce w Międzywojewódzkich Mistrzostwach Młodzików w Zamościu 

III miejsce w V Mistrzostwach Wielkopolski Karate Kyokushin w Pniewach  

III miejsce w IV Międzynarodowym Turnieju Karate Kyokushin o puchar burmistrza Zambrowa.  

21. Iwona Lewandowska – trenerka karate trenuje od 9 lat, posiada stopień 1 dan w karate 

kyokushin, była złotą medalistką Mistrzostw Europy i Pucharu Polski oraz wielokrotną medalistką 

zawodów ogólnopolskich. Od 2016 roku prowadzi sekcję w Górze Kalwarii, która osiąga wiele 

sukcesów. 

 

Punkt 5 - Informacja Komendanta Policji o stanie bezpieczeństwa na terenie miasta i gminy 

Góra Kalwaria w 2018 roku. 

Informację o stanie bezpieczeństwa na terenie Miasta i Gminy Góra Kalwaria w 2018 roku, 
w formie prezentacji multimedialnej, przedstawił Komendant Komisariatu Policji w Górze Kalwarii 

podinsp. Tomasz Jeżewski. 

Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie Miasta i Gminy Góra Kalwaria w 2018 roku 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

Radny Wojciech Kochański zapytał: czy policja może formułować wnioski o nieprawidłowościach 

lub braku oznakowania np. przejść dla pieszych; czy biorąc pod uwagę wypadki na niektórych 

skrzyżowaniach może wnioskować do zarządcy drogi o sygnalizację lub przebudowę 

skrzyżowania na bezkolizyjne. 

Komendant Tomasz Jeżewski odpowiedział, że takie wnioski są formułowane. Ponadto 

zgodnie z poleceniem Komendanta Stołecznego w 2018 r. została powołana specjalna komisja 

ds. badania wypadków ze skutkiem śmiertelnym, w skład której wchodzi przedstawiciel gminy 

i zarządca drogi, a także naczelnik ruchu drogowego Komendy Powiatowej. Miejsce, na którym 

doszło do zdarzenia poddawane jest analizie, a wnioski przekazywane do zarządcy drogi. 

W przypadku pozostałych wypadków wnioski jak najbardziej mogą być kierowane.  

Radny Łukasz Baran zapytał, czym w stosunku do roku 2017 spowodowany jest spadek osób 

legitymowanych, osób ukaranych mandatami i przeprowadzonych interwencji, czy jest 

to spowodowane małą liczbą funkcjonariuszy.  

Komendant Tomasz Jeżewski odpowiedział, że interwencje przeprowadzane są w wyniku 

zgłoszenia na ich spadek policja nie ma wpływu. Na mniejszą liczbę mandatów karnych mogła 

wpłynąć ogólnopolska akcja protestacyjna policji, od lipca uruchomione zostały działania 

polegające na stosowaniu pouczeń w związku z ujawnianiem wykroczeń, za które można nakładać 

mandaty karne. Mniejsza liczba osób wylegitymowanych spowodowana jest wykonywaniem 

przez policjantów innych czasochłonnych czynności służbowych.    
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Punkt 6 - Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Górze Kalwarii za 2018 rok. 

Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Górze Kalwarii za 2018 rok, w formie prezentacji 

multimedialnej, przedstawił Komendant Straży Miejskiej w Górze Kalwarii Robert Durka. 

Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Górze Kalwarii za 2018 rok stanowi załącznik nr 6 

do protokołu.  

 

Punkt 7 - Informacja Komendanta Gminnego Ochrony Przeciwpożarowej o stanie 

bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie miasta i gminy Góra Kalwaria w 2018 roku. 

Informację o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie Miasta i Gminy Góra Kalwaria 

w 2018 roku, w formie prezentacji multimedialnej, przedstawił Komendant Gminny Ochrony 

Przeciwpożarowej w Górze Kalwarii st. kpt. Łukasz Darmofalski. 

Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie Miasta i Gminy Góra Kalwaria 

w 2018 roku stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Radny Wojciech Kochański zapytał, kto decyduje o skali zagrożenia i ilości wysłanych do zdarzeń 

jednostek.  

Komendant Łukasz Darmofalski odpowiedział, że wszystko zależy od tego, w jaki sposób wpłynie 

zgłoszenie o zagrożeniach do Stanowiska Kierowania Komendanta Powiatowego PSP 

w Piaseczne. Obecnie coraz częściej (do 75%) zgłoszeń wpływa za pomocą numeru alarmowego 

112 bądź przez centrum powiadamiania ratunkowego w Radomiu. Komenda główna PSP 

opracowała wytyczne, że w przypadku, kiedy w zgłoszeniu jest informacja o osobie 

poszkodowanej do zdarzenia musi być zadysponowanych sześciu ratowników PSP (w tym 

przypadku są to dwa pojazdy ratowniczo-gaśnicze), aby nie czekać do przyjazdu PSP 

powiadamiana jest również najbliższa jednostka Ochotniczej Straży Pożarnej.  

 

Punkt 8 - Sprawozdanie z działalności Ośrodka Kultury w Górze Kalwarii za 2018 rok.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że sprawozdanie było przedmiotem 

obrad komisji rady.  

Do sprawozdania uwag nie wniesiono. 

Sprawozdanie z działalności Ośrodka Kultury w Górze Kalwarii za 2018 rok stanowi załącznik nr 

8 do protokołu.  

 

Punkt 9 - Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Górze Kalwarii za 

2018 rok.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że sprawozdanie było przedmiotem 

obrad komisji rady.  

Do sprawozdania uwag nie wniesiono. 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Górze Kalwarii za 2018 rok 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Punkt 10 - Sprawozdanie z realizacji w 2018 roku Gminnego programu wspierania rodzin 

w gminie Góra Kalwaria. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że sprawozdanie było przedmiotem 

obrad komisji rady.  

Do sprawozdania uwag nie wniesiono. 

Sprawozdanie z realizacji w 2018 roku Gminnego programu wspierania rodzin w gminie Góra 

Kalwaria stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
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Punkt 11 - Sprawozdanie z realizacji w 2018 roku Gminnego programu przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że sprawozdanie było przedmiotem 

obrad komisji rady.  

Do sprawozdania uwag nie wniesiono. 

Sprawozdanie z realizacji w 2018 roku Gminnego programu przeciwdziałania przemocy 

w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Punkt 12 - Sprawozdanie z działań Programu „Karty dużej rodziny” na terenie miasta 

i gminy Góra Kalwaria w 2018 roku.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że sprawozdanie z działań programu 

„Karty dużej rodziny” na terenie Miasta i Gminy Góra Kalwaria w 2018 roku było przedmiotem 

obrad komisji rady.  

Do sprawozdania uwag nie wniesiono. 

Sprawozdanie z działań programu „Karty dużej rodziny” na terenie Miasta i Gminy Góra 

Kalwaria w 2018 roku stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Punkt 13 - Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w 2018 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że sprawozdanie było przedmiotem 

obrad komisji rady.  

Do sprawozdania uwag nie wniesiono. 

Sprawozdanie z realizacji w 2018 roku gminnego programu przeciwdziałania przemocy 

w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

Punkt 14 - Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego 

położonego w Górze Kalwarii, stanowiącego własność gminy Góra Kalwaria, na rzecz 

dotychczasowych najemców. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że komisje nie wniosły uwag do 

projektu uchwały. 

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu 

użytkowego położonego w Górze Kalwarii, stanowiącego własność gminy Góra Kalwaria, na 

rzecz dotychczasowych najemców.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr X/62/2019 
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Punkt 15 - Projekt uchwały w sprawie określenia planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego i ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania na doskonalenie zawodowe 

nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane 

w 2019 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że komisje nie wniosły uwag do 

projektu uchwały. 

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie określenia planu dofinansowania form 

doskonalenia zawodowego i ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania na doskonalenie 

zawodowe nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie jest 

przyznawane w 2019 r. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr X/63/2019 

 

Punkt 16 - Projekt uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez gminę Góra Kalwaria. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że komisje nie wniosły uwag do 

projektu uchwały. 

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projekt uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli 

i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez gminę Góra 

Kalwaria.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr X/64/2019 

 

Punkt 17 - Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez gminę Góra Kalwaria oraz określenia granic obwodów publicznych 
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szkół podstawowych, z wyjątkiem specjalnych, mających siedzibę na obszarze Gminy Góra 

Kalwaria, od dnia 1 września 2019 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że komisje nie wniosły uwag do 

projektu uchwały. 

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Góra Kalwaria oraz określenia granic obwodów 

publicznych szkół podstawowych, z wyjątkiem specjalnych, mających siedzibę na obszarze 

Gminy Góra Kalwaria, od dnia 1 września 2019 r..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr X/65/2019 

 

Punkt 18 - Punkt zdjęty. 

Punkt 19 - Punkt zdjęty. 

 

Punkt 20 - Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Góra Kalwaria na 

rok 2019. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że komisje nie wniosły uwag do 

projektu uchwały. 

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Góra Kalwaria na rok 

2019.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr X/66/2019 
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Punkt 21 - Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości w gminie Góra Kalwaria i zagospodarowania tych odpadów, 

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, częstotliwości odbierania odpadów, ograniczenia ilości odpadów 

budowlanych i rozbiórkowych stanowiących odpady komunalne przyjmowanych przez 

punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych oraz trybu i sposobu zgłaszania przez 

właścicieli nieruchomości przypadków niewłaściwego świadczenia usług przez 

przedsiębiorcę odbierającego odpady komunalne od właścicieli nieruchomości lub przez 

prowadzącego punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że komisje nie wniosły uwag do 

projektu uchwały. 

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości w gminie Góra Kalwaria i zagospodarowania tych 

odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, częstotliwości odbierania odpadów, ograniczenia ilości odpadów 

budowlanych i rozbiórkowych stanowiących odpady komunalne przyjmowanych przez punkt 

selektywnego zbierania odpadów komunalnych oraz trybu i sposobu zgłaszania przez właścicieli 

nieruchomości przypadków niewłaściwego świadczenia usług przez przedsiębiorcę odbierającego 

odpady komunalne od właścicieli nieruchomości lub przez prowadzącego punkt selektywnego 

zbierania odpadów komunalnych.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia 

Zdulska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jakub Rącz 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr X/67/2019 

 

Punkt 22 - Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu wspierania rodziny w gminie 

Góra Kalwaria na lata 2019 – 2021. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że komisje nie wniosły uwag do 

projektu uchwały. 

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu wspierania rodziny 

w gminie Góra Kalwaria na lata 2019 – 2021.  

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr X/68/2019 

 

Punkt 23 - Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania 

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, zasad zwrotu tych świadczeń, 

będących w zakresie zadań własnych gminy Góra Kalwaria oraz określenia szczegółowych 

zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że komisje nie wniosły uwag do 

projektu uchwały. 

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, 

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, zasad zwrotu tych 

świadczeń, będących w zakresie zadań własnych gminy Góra Kalwaria oraz określenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 

chronionych.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr X/69/2019 

 

Punkt 24 - Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Krzaki Czaplinkowskie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że komisje nie wniosły uwag do 

projektu uchwały. 

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 
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Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Krzaki Czaplinkowskie.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr X/70/2019 

 

Punkt 25 - Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Mikówiec – część 2. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że komisje nie wniosły uwag do 

projektu uchwały. 

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Mikówiec – część 2.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr X/71/2019 

 

Punkt 26 - Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu Walewicka w Górze Kalwarii.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że komisje nie wniosły uwag do 

projektu uchwały. 

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu Walewicka w Górze Kalwarii.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr X/72/2019 

 

Punkt 27 - Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla fragmentu wsi Czersk – rejon Placu Tysiąclecia. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że komisje nie wniosły uwag do 

projektu uchwały. 

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu wsi Czersk – rejon Placu Tysiąclecia.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 
 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr X/73/2019 

 

Punkt 28 - Projekt uchwały w sprawie określenia warunków udzielenia bonifikaty od opłaty 

za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele 

mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów dla osób fizycznych i spółdzielni 

mieszkaniowych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita odczytał wnioski komisji: 

1. Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie ustalenia wysokości bonifikaty:  

-90 % w przypadku, gdy opłata jednorazowa zostanie wniesiona w roku, w którym nastąpiło 

przekształcenie,  

-80 % w przypadku, gdy opłata jednorazowa zostanie wniesiona w drugim roku 

po przekształceniu.  

2. Wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego w sprawie ustalenia 

bonifikaty w wysokości 90 % w przypadku, gdy opłata jednorazowa zostanie wniesiona w roku, 

w którym nastąpiło przekształcenie.  

 

Pan Bartosz Trzaskowski z-ca kierownika Referatu Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami 

poinformował, że 1 stycznia 2019 roku weszła w życie ustawa o przekształceniu prawa 

użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności tych 

gruntów. Z mocy ustawy użytkownicy wieczyści gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe 

stali się ich właścicielami. Z tytułu przekształcenia nowy właściciel gruntu ponosi opłatę na rzecz 
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dotychczasowego właściciela gruntu. Wysokość opłaty jest równa wysokości opłaty rocznej 

z tytułu użytkowania wieczystego, która obowiązuje w dniu przekształcenia. Opłata wnoszona jest 

przez okres 20 lat, licząc od dnia przekształcenia, można ją także wnieść jednorazowo, co wiąże 

się z prawem do skorzystania z bonifikaty. W odniesieniu do gruntów Skarbu Państwa 

ustawodawca sprecyzował wysokość przysługującej bonifikaty, zaś w kwestii gruntów 

stanowiących własność jednostek samorządu terytorialnego ustawodawca pozostawił swobodę 

legislacyjną radzie.  

Zgodnie z prezentowanym projektem uchwały w przypadku wniesienia opłaty jednorazowej 

w roku, w którym nastąpiło przekształcenie zaproponowana została 60 % bonifikata (w wysokości 

określonej w ustawie dla gruntów Skarbu Państwa). W przypadku, gdy opłata jednorazowa 

zostanie wniesiona w drugim roku po przekształceniu 40 %. Kontynuując dodał, że w gminach 

sąsiednich stawki bonifikaty są dość podobne. Gminy Konstancin-Jeziorna, Piaseczno 

oraz Otwock ustaliły bonifikatę na poziomie 60 % w pierwszym roku, w którym nastąpiło 

przekształcenie. Nadmienił, że w gminie Góra Kalwaria jest ok. 165 użytkowników wieczystych 

gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe. Trudno jest oszacować ile osób podejmie decyzję 

o jednorazowym uregulowaniu opłaty z tytułu przekształcenia. Szacuje się, że dochód gminy (na 

podstawie opłat za użytkowanie wieczyste) bez bonifikaty wyniesie ok. 1.200.000 zł. Przy 

zastosowaniu 60 % bonifikaty dochód dla gminy wyniósłby ok. 480.000 zł, przy zastosowaniu 

stawki 90 % 120.000 zł.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski wyjaśnił, iż o propozycji stawek informował na sesji lutowej 

i wówczas do proponowanej 60 % bonifikaty nie zostały zgłoszone uwagi lub inne wnioski. 

Kontynuując dodał, że mieszkańcy z mocy prawa stali się właścicielami gruntów zabudowanych 

na cele mieszkaniowe i nie muszą wnosić opłat już teraz, lecz mogą je wnosić przez 20 lat. 

Proponując w pierwszym roku bonifikatę w wysokości 60 % sugerowano się stawkami 

określonymi dla gruntów Skarbu Państwa i stawkami w sąsiednich gminach. Burmistrz zwrócił 

uwagę, że w przypadku przyjęcia przez radę innej stawki niż zaproponowana wówczas nowa 

stawka wymagać będzie uzgodnienia z Urzędem Ochrony Konkurencji i Konsumentów. 

W dyskusji głos zabrali: 

Radny Andrzej Posiewka popierając 90 % bonifikatę zwrócił uwagę, że gmina już stosowała 

wcześniej taką bonifikatę. Dodał również, że użytkownicy wieczyści płacą wyższy podatek od 

pozostałych właścicieli. Wskazał, że najwięcej mieszkańców - użytkowników wieczystych jest 

w miejscowościach Łubna i Baniocha (zamieszkujących w starych budynkach pocegielnianych).  

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa odnosząc się do słów burmistrza zwróciła uwagę, 

że w gminie Góra Kalwaria odbiorcy, do których trafi bonifikata, są inni niż w gminach 

bogatszych. Uważała, że ustalenie bonifikaty w wysokości 90 % jest na miarę możliwości naszych 

mieszkańców. Należy więc zastanowić się, co będzie bardziej dla nich korzystne. 

Radny Zbigniew Adamczyk uważał, że należy spojrzeć na kondycję finansową całej gminy nie 

tylko na kondycję finansową poszczególnych mieszkańców. Zwrócił również uwagę, że opłata nie 

dotyczy budynku, a jedynie gruntu, a właściciel gruntu ma prawo wyboru i sam podejmie decyzję 

wg własnych możliwości finansowych, czy ureguluje opłatę z tytułu przekształcenia jednorazowo 

i skorzysta z bonifikaty, czy będzie regulował opłatę przez 20 lat. Dodał, że gminy Konstancin-

Jeziorna i Piaseczno, czy Otwock są w zdecydowanie lepszej kondycji finansowej, niż gmina 

Góra Kalwaria, a mimo to ustaliły bonifikatę w pierwszym roku, w którym nastąpiło 

przekształcenie na poziomie 60 %. Uważał, że należy przyjąć bonifikatę w wysokości 60 %, gdyż 

na tyle gminę stać, tym bardziej, że na kolejnych sesjach rada będzie uchwalać inne formy 

wsparcia dla mieszkańców.    

Radny Zenon Nadstawny informując, że dotychczas bonifikata wynosiła 90 %, zadał pytanie 

jak wytłumaczyć społeczeństwu obecną obniżkę bonifikaty do 60 %. Dodał, że w większości 

obiektów znajdujących się na gruntach będących w użytkowaniu wieczystym zamieszkują 

mieszkańcy mniej uposażeni. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski ad vocem sprostował, że do tej pory bonifikata nie 

obowiązywała, bowiem ustawa weszła w życie 1 stycznia 2019 roku. Prosił radnego Nadstawnego 
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o niewprowadzanie mieszkańców w błąd. Odnosząc się do słów radnego Posiewki w kwestii 

podatków poinformował, że stawki podatku nie są różnicowane i dla każdego mieszkańca 

są jednakowe.  

Pan Bartosz Trzaskowski przedstawił ile będzie wynosiła opłata na przykładzie jednej 

z nieruchomości znajdującej się przy ul. Łubińskiej w Łubnej. Osoba posiadająca 4/60 części 

w prawie użytkowania wieczystego rocznie wnosiła opłatę w wynosi ok. 270 zł. Tej wysokości 

opłatę będzie wnosiła przez 20 lat, chyba, że zdecyduje się na opłatę jednorazową i skorzysta 

z bonifikaty. Przy zastosowaniu 60 % bonifikaty opłata za wskazany grunt wyniosłaby nieco 

ponad 2000 zł.  
Radny Zenon Nadstawny wyjaśnił burmistrzowi, że rada podjęła uchwałę wyrażającą zgodę na 95 

% bonifikatę. 

Pan Bartosz Trzaskowski uzupełnił, że podjęta przez radę uchwała z 2006 roku stwarzała prawne 

podstawy do wystąpienia z wnioskiem o przekształcenie użytkowania wieczystego w prawo 

własności na podstawie ustawy z 2005 r. o przekształceniu prawa użytkowania wieczystego 

w prawo własności nieruchomości natomiast ustawa, która weszła w życie z dniem 1 stycznia 

2019 r. wprowadziła ustawowe przekształcenie gruntów na rzecz właścicieli. 

Zdaniem radnego Andrzeja Posiewki mieszkańcom należy się wyższa bonifikata niż 

zaproponowana w projekcie uchwały. Radny wrócił uwagę, że przy niskich dochodach na 

poziomie 550-1000 zł mieszkańców nie będzie stać zapłacić jednorazowo opłatę w wysokości 

2000 zł.   

Radny Zbigniew Adamczyk odniósł się do wypowiedzi radnego Zenona Nadstawnego na temat 

wysokości bonifikaty udzielonej przez radę w poprzednich latach w kontekście obecnej kondycji 

finansów gminy.  

Radny Zenon Nadstawny odnosząc się do wystąpienia radnego Zbigniewa Adamczyka 

przedstawił dochody gminy w poszczególnych latach. 

Przewodniczący Jan Rokita zwrócił się z zapytaniem do przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, 

czy komisja podtrzymuje zgłoszony wniosek.  

Przewodniczący Jan Jarosz zaproponował indywidualne głosowanie.  

Następnie przewodniczący zwrócił się z pytaniem do przewodniczącej Komisji Gospodarki 

Komunalnej i Porządku Publicznego, czy komisja podtrzymuje wniosek, czy kieruje do 

indywidualnego głosowania. 

Przewodnicząca Teresa Jędral poinformowała, że kieruje do indywidualnego głosowania. 

Radny Zenon Nadstawny zwrócił uwagę, że wnioski komisji winny być przegłosowane przez 

radę.  

Przewodniczący Jan Rokita ponowił pytania do przewodniczących komisji. 

Przewodnicząca Teresa Jędral poinformowała, że ze względu na obecną sytuację finansową gminy 

i brak przymusu uiszczenia jednorazowej wpłaty przychyla się do zapisów uchwały w brzmieniu 

zaproponowanym przez burmistrza. 

Radny Andrzej Posiewka prosił o przegłosowanie wniosków komisji.  

Przewodniczący Jan Rokita ogłosił pięciominutową przerwę. Po wznowieniu obrad poddał pod 

głosowanie w pierwszej kolejności wniosek dalej idący. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie ustalenia wysokości 

bonifikaty:  

-90 % w przypadku, gdy opłata jednorazowa zostanie wniesiona w roku, w którym nastąpiło 

przekształcenie,  

-80 % w przypadku, gdy opłata jednorazowa zostanie wniesiona w drugim roku po 

przekształceniu.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

https://pl.wikipedia.org/wiki/2005
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Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Zenon Nadstawny, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

PRZECIW (11) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon 

Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Beata Polaczyńska, Iwona Szymańska, Urszula Wroniewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Czesława Iwona Książek 

Wniosek nie został uwzględniony. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: wniosku Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku 

Publicznego w sprawie ustalenia bonifikaty w wysokości 90 % w przypadku, gdy opłata 

jednorazowa zostanie wniesiona w roku, w którym nastąpiło przekształcenie.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 12, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Czesława Iwona Książek, Zenon 

Nadstawny, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

PRZECIW (12) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon 

Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Beata Polaczyńska, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Urszula 

Wroniewicz 

Wniosek nie został uwzględniony. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie określenia warunków udzielenia bonifikaty 

od opłaty za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele 

mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów dla osób fizycznych i spółdzielni 

mieszkaniowych.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, 

Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Beata Polaczyńska, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Urszula Wroniewicz 

PRZECIW (9) 

Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Czesława Iwona Książek, 

Zenon Nadstawny, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr X/74/2019 

 

Punkt 29 - Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2019 – 2026.  

Skarbnik Ewa Sobiepanek poinformowała, że nie nastąpiły zmiany w stosunku do projektu 

uchwały omawianego na posiedzeniach komisji. 
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W dyskusji głos zabrali: 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa uważała, że targowisko powinno być przedmiotem odrębnej 

uchwały. Kwestionowała zasadność przeprowadzenia w dniu wczorajszym konsultacji 

z mieszkańcami w kontekście przygotowanej przed konsultacjami uchwały i rezygnacji z budowy 

targowiska. Podkreśliła, że przegłosowanie uchwały wiąże się z utratą 1.000.000 zł dotacji. 

W ocenie radnej pozostawienie targowiska w dotychczasowym miejscu oznacza kolejny 

wybetonowany plac w Górze Kalwarii. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski poinformował, że wczorajsze konsultacje dotyczyły miejsca 

lokalizacji targowiska. Kolejne konsultacje będą dotyczyły jego wyglądu, o czym była mowa na 

wczorajszym spotkaniu, zatem mówienie o kolejnym betonowym placu jest przedwczesne. 

Dodał, że nie przypomina sobie, żeby lokalizacja targowiska przy ul. Zakalwaria między trzema 

cmentarzami była konsultowana z mieszkańcami a rada podejmowała w sprawie targowiska 

odrębną uchwałę. 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa dodała, że podczas wczorajszych konsultacji pytała, jakie 

będą nakłady, wówczas burmistrz odpowiedział, że nakłady pewnie będą duże.  

Radna Monika Bolek w odniesieniu do zestawienia nr 4 Zadania inwestycyjne i wydatki 

majątkowe w 2019 roku prosiła o wyjaśnienie zmiany klasyfikacji środków na dokapitalizowanie 

spółki komunalnej ZGK Sp. z o. o. w wysokości 2.500.000 zł  - „środki własne” zostały 

zmienione na „środki do pozyskania - obligacje, pożyczki”. Zapytała, czy środki na 

dokapitalizowanie spółki będą pochodziły m.in. z emisji obligacji. 

Skarbnik Ewa Sobiepanek na wstępnie wyjaśniła reguły konstruowania budżetu. Na pytanie 

radnej odpowiedziała twierdząco. 

Radny Zenon Nadstawny odpowiadając na pytanie burmistrza czy były przeprowadzane 

konsultacje z mieszkańcami w sprawie przeniesienia targowiska przy ul. Zakalwaria 

odpowiedział, że konsultacje nie były przeprowadzane. Natomiast odnosząc się do wczorajszego 

spotkania zapytał, czy burmistrz planuje rozszerzenie konsultacji, czy oprze dalsze decyzje na już 

odbytych konsultacjach, ponieważ zauważył, iż na spotkaniu nie było zbyt dużo mieszkańców, 

głównie byli to handlujący, w interesie których jest pozostawienie targowiska w obecnej 

lokalizacji. Wyraził przekonanie, że targowisko, na które jest już pozwolenie na budowę na 

ul. Zakalwaria służyłoby wszystkim mieszkańcom, i że do nowej lokalizacji mieszkańcy by się 

przyzwyczaili. Rezygnację z dotacji w wysokości 1 mln zł pozyskanej na budowę targowiska przy 

ul. Zakalwaria uznał za pochopne.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski zapowiedział, że będą dodatkowe konsultacje. Wczorajsze 

spotkanie miało na celu wysłuchanie głosów kupujących i sprzedających wyłącznie w kwestii 

samej lokalizacji. Decyzja o pozostawieniu targowiska w dotychczasowej lokalizacji jest 

odpowiedzią na oczekiwania mieszkańców. Z przeprowadzonego sondażu wynika, że 60 % 

mieszkańców nie chce przeniesienia targowiska w inne miejsce, dla 30 % lokalizacja jest bez 

znaczenia, tylko 10 % oczekuje przeniesienia targowiska.  

Po wyczerpaniu głosów w dyskusji przewodniczący przystąpił do głosowaniu projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2019 – 2026.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, 

Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Beata Polaczyńska, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Urszula Wroniewicz 
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PRZECIW (6) 

Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Zenon Nadstawny, Andrzej Posiewka, Jakub 

Rącz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Jacek Gliński, Czesława Iwona Książek, Tomasz Ura 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr X/75/2019 

 

Punkt 30 - Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok.  

Uwagi radnych i wnioski komisji: 
Radna Beata Polaczyńska prosiła o przedstawienie uzasadnienia w związku z rezygnacją z realizacji 

budowy oświetlenia ulicznego Marianki (zdjęcie środków w wysokości 350.000 zł). 

Komisja Rewizyjna zgłosiła wniosek o pozostawienie w planie wydatków budżetowych środków 

wysokości 500.000 zł na przedsięwzięciu polegającym na budowie ulicy 1KDL w Łubnej oraz 

przystąpienie do realizacji zadania. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj zdjęcie środków z budowy oświetlenia ulicznego ul. Marianki 

tłumaczył brakiem środków w tym roku na ten cel. Kontynuując dodał, że widzi potrzebę 

przeprowadzenia w pierwszej kolejności analizy potrzeb i kolejności realizacji inwestycji 

oświetleniowej. 

W dyskusji głos zabrali: 

Radna Beata Polaczyńska wskazała potrzebę budowy oświetlenia na nowym osiedlu między 

ul. Marianki a lasem. Zapytała, czy jest projekt na budowę oświetlenia ulicznego ul. Marianki 

i okolic, i na co zostaną przeznaczone zdjęte z tej inwestycji środki w kwocie 350.000 zł. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, że środki nie będą przeznaczone na konkretny 

cel. Budżet w tym roku jest napięty, ponieważ m.in. należało dołożyć 2,5 mln zł do ZGK, których 

poprzednia władza nie zaplanowała w budżecie. Kolejne 1,5 mln zł będzie trzeba dołożyć do OPS. 

Burmistrz widzi potrzebę budowy oświetlenia w ul. Marianki, co do tego nie ma wątpliwości, 

niemniej obecnie brak jest środków na jego realizację.  

Radna Beata Polaczyńska odnosząc się do wypowiedzi zastępcy burmistrza zwróciła uwagę, 

że z uwagi na brak środków w budżecie zdejmowana jest inwestycja, na którą jest już projekt, 

ale wprowadzana jest budowa kanalizacji w Czersku, na którą dopiero projekt należy wykonać.  

Pani Katarzyna Kochańska kierownik Referatu Inwestycji i Remontów wyjaśniła, że zdjęcie 

z tegorocznego budżetu środków z oświetlenia ul. Marianki i przełożenia na rok przyszły nie 

spowoduje utraty ważności projektu. Na budowę kanalizacji w Czersku również jest wykonany 

projekt.  

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa ad vocem do wystąpienia zastępcy burmistrza, powiedziała, 

że ciągłe wypominanie poprzedniej władzy jest poniżej wszelkich norm.  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, że takie są fakty. W dalszej wypowiedzi odniósł 

się do zdjęcia z planu wydatków 500.000 zł z budowy ulicy 1KDL w Łubnej. Wyjaśnił, że 

planowana do budowy droga ma łączyć już istniejące drogi. Fragment planowanej drogi przebiega 

przez działkę, która ma 17 współwłaścicieli. W ocenie mówcy nie uda się w tym roku 

doprowadzić do takiej sytuacji własnościowej, aby można było pozyskać grunty i wybudować 

drogę.  

Radny Andrzej Posiewka odpowiedział, że jedną z możliwości jest budowa ulicy 1KDL w Łubnej 

tzw. specustawą drogową. Podkreślił, że mieszańcy obawiają się, iż Łubna stała się celem 

pozyskiwania pieniędzy do budżetu gminy (zdjęcie 50.000 zł z realizacji ul. Wiśniowej, obecnie 

zdjęcie 500.000 zł z ulicy 1KDL). Uznał takie działanie gminy za niezrozumiałe. W ocenie 

mówcy to gminie powinno zależeć na wybudowaniu ulicy 1KDL i uruchomieniu 30 ha gruntów 

przeznaczonych pod przemysł.  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj ad vocem zapewnił o realizacji drogi, po uregulowaniu spraw 

własnościowych gruntu. 
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Radny Andrzej Posiewka wyraził obawy, że w kolejnym budżecie nie będzie środków na 

realizację przedsięwzięcia. Przypomniał, że dla omawianego terenu został sporządzony plan 

miejscowy, mieszkańcy nie zgłaszali żadnych uwag do planowanej drogi, a terenem 

są zainteresowani inwestorzy. 

Skarbnik Ewa Sobiepanek gwoli wyjaśnienia, poinformowała, że burmistrz musi przychylić 

się do wprowadzenia proponowanych przez komisję zmian, bowiem inicjatywa podejmowania 

uchwał zmieniających budżet należy do organu wykonawczego. Jeśli rada przegłosuje wniosek, 

będzie to skutkowało przerwaniem sesji w celu przygotowanie nowej uchwały. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie pozostawienia w planie 

wydatków budżetowych środków wysokości 500.000 zł na przedsięwzięciu polegającym na 

budowie ulicy 1KDL w Łubnej oraz przystąpienie do realizacji zadania.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Czesława Iwona Książek, Zenon Nadstawny, 

Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Tomasz Ura 

PRZECIW (11) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon 

Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Beata Polaczyńska, Iwona Szymańska, Urszula Wroniewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Monika Bolek, Jan Rokita, Rozalia Zdulska 

  

Wniosek nie został uwzględniony. 

 

Głosowano w sprawie: projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, 

Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Beata Polaczyńska, 

Jan Rokita, Iwona Szymańska, Urszula Wroniewicz 
PRZECIW (7) 

Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Zenon Nadstawny, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tomasz Ura 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr X/76/2019 

 

Punkt 31 - Projekt uchwały w sprawie emisji obligacji. 

Komisje Rady Miejskiej nie zgłosiły uwag do projektu uchwały. 

Radny Jakub Rącz wyraził pogląd, że środki uzyskane z emisji obligacji powinny być 

przeznaczone na inwestycje, które generują zyski. Natomiast cele, na które będą przeznaczone 
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środki z emisji obligacji nie generują żadnego zysku do budżetu. Przedstawioną propozycję uważa 

za złą dla finansów gminy, również na dalsze lata.  

 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie emisji obligacji.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, 

Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Beata Polaczyńska, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Urszula Wroniewicz 

PRZECIW (8) 

Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Zenon Nadstawny, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Czesława Iwona Książek 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr X/77/2019 

 

Punkt 32 - Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji p. J. L. w sprawie zmiany 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Góra Kalwaria. 

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji Jakub Rącz zapoznał radnych z opinią 

komisji. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji p. J. L. w sprawie 

zmiany regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Góra Kalwaria.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr X/78/2019 

 

Punkt 32a - Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty targowej 

na terenie Gminy Góra Kalwaria, ustalenia wysokości stawek opłaty targowej, terminu 

płatności, sposobu poboru opłaty i wynagrodzenia za jej pobór. 

Komisje Rady Miejskiej nie zgłosiły uwag do projektu uchwały. 

Z-ca kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej Tomasz Sibilski poinformował, że zmiana 

uchwały podyktowana jest rezygnacją dotychczasowego inkasenta złożoną w dniu 25.03.2019 

roku.  
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Uwag indywidualnych do projektu nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Miejskiej 

Jan Rokita przystąpił do odczytania projektu uchwały.  

 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty 

targowej na terenie Gminy Góra Kalwaria, ustalenia wysokości stawek opłaty targowej, terminu 

płatności, sposobu poboru opłaty i wynagrodzenia za jej pobór.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr X/79/2019 

 

Punkt 33 - Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie 

dokonania poprawek lub uzupełnienia protokołów z sesji Rady Miejskiej: VII 

nadzwyczajnej sesji w dniu 18.02.2019 r., VIII uroczystej sesji w dniu 26.02.2019 r. oraz IX 

sesji w dniu 27.02.2019 r.  

Przewodniczący Jan Rokita poinformował, iż do protokołów z VII nadzwyczajnej sesji w dniu 

18.02.2019 r., VIII uroczystej sesji w dniu 26.02.2019 r. oraz IX sesji w dniu 27.02.2019 r. nie 

wpłynęły żadne uwagi. 

 

Punkt 34 - Sprawy różne:  

a) pytania radnych i odpowiedzi. 

Przewodniczący Jan Rokita poinformował, że radni mogą kierować do burmistrza interpelacje 

oraz zapytania. Interpelacje winny dotyczyć spraw o istotnym znaczeniu dla gminy, natomiast 

zapytania winny dotyczyć aktualnych problemów gminy. Interpelacje i zapytania składane są na 

piśmie za pośrednictwem przewodniczącego rady, natomiast pytania radnych na sesji dotyczyć 

mogą spraw bieżących, np. sprawozdania z działalności burmistrza. 

Następnie przedstawił tryb zgłaszania pytań do burmistrza informując, że burmistrz udzieli 

odpowiedzi na pytania po wyczerpaniu wystąpień radnych. 

Następnie w związku z wątpliwościami radnych w zakresie zgłaszania interpelacji w trakcie sesji 

mecenas Edyta Zielonka wyjaśniła, że zgodnie z art. 24 ustawy o samorządzie gminnym radnych 

obowiązuje następująca procedura zgłaszania interpelacji i zapytań do burmistrza: 

1) radny kieruje interpelację/zapytanie do burmistrza na piśmie, za pośrednictwem 

przewodniczącego rady. Składane interpelacje i zapytania podlegają rejestracji, 

2) przewodniczący rady niezwłocznie przekazuje interpelację/zapytanie burmistrzowi celem 

udzielenia odpowiedzi,  

3) burmistrz lub osoba przez niego wyznaczona udziela odpowiedzi na piśmie, nie później niż 

w terminie 14 dni od dnia otrzymania interpelacji/zapytania, 

4) treść interpelacji i zapytań oraz udzielonych odpowiedzi podaje się do publicznej wiadomości 

poprzez publikację w Biuletynie Informacji Publicznej. 

Kontynuując poinformowała, że statut gminy dodatkowo umożliwia zgłaszanie przez radnych 

pytań, należy jednakże przyjąć, że zadawane pytania, aby nie stały w sprzeczności z definicją 
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ustawową, dotyczyć powinny informacji z bieżącej działalności burmistrza. 

Radny Andrzej Posiewka prosił zastępcę burmistrza Mateusza Baja o skonkretyzowanie, na co 

zostaną przeznaczone środki w wysokości 2.500.000 zł przekazane spółce ZGK. 

Radny Jakub Rącz zapytał, z czego będą spłacane obligacje. 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa odczytała treść interpelacji skierowanych do burmistrza na 

piśmie: 

1. Jakie były procedury ustalenia w Górze Kalwarii stawek za wodę.  

Na ostatniej sesji Rady Miejskiej do udzielenia odpowiedzi na to pytanie zobowiązał się prezes 

ZGK. Do tej pory nie ma stosownej odpowiedzi. 

2. O jaką stawkę wnioskował poprzedni prezes ZGK. 

3. Z jakiego powodu nie zostało złożone odwołanie od decyzji Wód Polskich ustalającej wyższą 

stawkę za wodę i dlaczego nie zostały ustalone tymczasowe stawki. 

4. Jaka jest wysokość kar umownych naliczonych za nieterminowe zakończenie drogi w Solcu. 

W związku z zapytaniem postawionym na ostatniej sesji. 

5. Czy są już wyniki audytu skweru na ul. Dominikańskiej. Kiedy zostanie z nim zapoznana Rada 

Miejska. 

6. Kiedy zostanie uprzątnięty teren dawnej jednostki wojskowej – zwłaszcza między 

koszarowcami a placem piechoty. 

Radna stwierdziła, że generalnie w mieście jest coraz brudniej. Zapytała ponadto, jaka jest zasada 

sprzątania miasta w dni wolne od pracy. 

7. Dlaczego nie ma oświetlenia figury i jednocześnie kościoła Na Górce oraz popiersia 

Piłsudskiego na skwerze.   

8. W ostatnim czasie prace przy budowie obwodnicy (Batalionu Zośka) były prowadzone w nocy. 

Czy pan burmistrz posiada jakąś wiedzę w tym temacie. 

9. Czy w okolicy cmentarza, np. na parkingu, nie można byłoby postawić modułów toalet. 

10. Podczas Komisji Oświaty zostało przedstawione sprawozdanie z prac komisji do spraw 

zbadania domniemanych nieprawidłowości w funkcjonowaniu Gminnej Biblioteki Publicznej: 

– z jakiego powodu członkom Komisji Oświaty przedstawiono tylko opis relacji pracowników 

podczas gdy pan przewodniczący rady zapoznał się z relacjami o czym mówił na poprzedniej 

sesji, 

– czy nastąpiła weryfikacja stwierdzeń komisji, która opierała swoje konkluzje i rekomendacje na 

stwierdzeniach typu: „(…) można odnieść wrażenie (…)”, „przyczyna (…) wynikała zapewne 

(…)”, „dyrektor mogła przyczynić się (…)”, „okoliczności mogą świadczyć (…)”, 

– czy komisja zapoznała się z wynikami kontroli przeprowadzonej wcześniej w bibliotece przez 

Państwową Inspekcję Pracy. Jeśli tak, to dlaczego nie ujęła tego w sprawozdaniu. Jeśli się nie 

zapoznała, to dlaczego tego nie zrobiła. 

Radna Beata Polaczyńska zapytała: 

– czy zostały podjęte działania zmierzające do usprawnienia komunikacji – chodzi o przedłużenie 

linii 742 ul. Budowlanych, i czy jest szansa zwiększenia częstotliwości kursów, 

– czy jest możliwość podniesienia wynagrodzenia funkcjonariuszom Straży Miejskiej. 

Radny Zenon Nadstawny zapytał, czy prawdą jest, że wykonawca obwodnicy zszedł z budowy. 

Będąc przy głosie ustosunkował się do słów zastępcy burmistrza Mateusza Baja dotyczących 

niezabezpieczenia 2,5 mln zł w budżecie 2019 r. odpowiadając, że z informacji, jakie posiada 

środki na ten cel miały pochodzić z rezerwy budżetu.  

Przewodniczący Jan Rokita odpowiadając na pytanie radnej Aleksandry Fedynicz-Komosy 

w sprawie sprawozdania z prac komisji do spraw zbadania domniemanych nieprawidłowości 

w funkcjonowaniu Gminnej Biblioteki Publicznej wyjaśnił, że nie otrzymał żadnych dokumentów 

na piśmie od pana Wojnarskiego, ani od p. Walczaka, czy też innych osób. Tak jak informował na 

sesji zgłaszali się niego indywidualnie pracownicy biblioteki. Swoje relacje przedstawiali ustnie. 

Na sesji informował też, że już pół roku wcześniej do klubu PiS takie osoby się zgłaszały.  

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa ad vocem powiedziała, że być może należałoby zmienić 

zapisy w protokole, ponieważ formując swoje zapytanie opierała się na zapisach w protokole sesji. 
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Prosiła o ewentualnie uściślenie zapisów protokołu. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odpowiadając na pytanie radnego Andrzeja Posiewki wyjaśnił, 

że chodzi o dofinansowanie inwestycji wodno-kanalizacyjnej w ul. Dominikańskiej i ul. Pijarskiej. 

Odpowiadając na pytanie radnej Aleksandry Fedynicz-Komosy w sprawie audytu wyjaśnił, 

że zostało zlecone audytorowi wewnętrznemu urzędu przeprowadzenie audytów dwóch inwestycji 

budzących duże kontrowersje wśród mieszkańców, tj. rewitalizacji skarpy etap-1 (za liceum) oraz 

„skwerku za milion”. Zadaniem audytora było sprawdzenie, czy zasadnym było drastyczne 

obniżenie nierzetelnemu wykonawcy dużej części kar umownych za nieterminowe wykonanie 

rewitalizacji skarpy oraz przyjrzenie się wszystkim czterem przetargom rozpisanym na 

przebudowę skweru, a także temu, czy aneks podpisany pod koniec sierpnia ubiegłego roku nie 

był próbą zwolnienia wykonawcy z zapłaty kary umownej. Burmistrz dodał, że ze względu na to, 

iż audytor jest zatrudniony w urzędzie w niepełnym wymiarze czasu pracy, tj. 1/5 etatu, 

sprawozdanie z audytu dotyczące skarpy będzie gotowe na początku kwietnia, natomiast skwerku 

może być gotowe w drugiej połowie bieżącego roku. Dokumenty z audytu będą jawne.  

Radny Andrzej Posiewka ad vocem zapytał, kto będzie odzyskiwał VAT od kwoty przekazanej 

spółce ZGK – gmina Góra Kalwaria, czy ZGK.  

Skarbnik Ewa Sobiepanek wyjaśniła, że inwestycję realizuje spółka i to spółka będzie 

odzyskiwała VAT.  

Radny Andrzej Posiewka ad vocem wyraził opinię, że VAT powinien wrócić do gminy. 

Skarbnik Ewa Sobiepanek odpowiedziała, że ZGK przyjmuje inwestycje na środki trwałe 

w wartości netto. VAT nie zwiększa wartości inwestycji. Gmina przekazuje kwotę 2,5 mln zł, 

natomiast wkład własny w projekt netto na 2019 rok wynosi 2.501.600 zł.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski zwrócił uwagę, że generalnie większość finasowania całego 

projektu spółka ZGK będzie ponosiła w kolejnych latach. Ponadto zwrócił uwagę na kondycję 

finansową spółki - rok 2018 zakończył się blisko półmilionową stratą. Kontynuując burmistrz 

odnosząc się do zapytania radnej Beaty Polaczyńskiej w sprawie wynagrodzeń funkcjonariuszy 

Straży Miejskiej przyznał, że w urzędzie pensje pracowników są bardzo niskie i będzie się starał 

to systematyczne zmieniać. Odnosząc się do pytania radnego Zenona Nadstawnego, wyjaśnił, że 

jeden z dwóch wykonawców budowy obwodnicy zszedł z budowy. Z drugim wykonawcą 

podpisano aneks do umowy.  Wydaje się, że termin zakończenia budowy obwodnicy jest 

niezagrożony.  

Skarbnik Ewa Sobiepanek udzieliła odpowiedzi radnemu Jakubowi Rączowi na pytanie dotyczące 

spłaty obligacji informując, że spłata nastąpi z dochodów własnych gminy.  

Radny Jakub Rącz doprecyzowując pytanie zapytał, czy istnieje możliwość, że obligacje będą 

spłacone z innych obligacji, pożyczek, czy kredytów.  

Skarbnik Ewa Sobiepanek odpowiedziała, że w wieloletniej prognozie finansowej gminy spłata 

obligacji zaplanowana jest z dochodów własnych, natomiast prawo dopuszcza finasowanie dłużne, 

 

b) pytania mieszkańców i odpowiedzi. 

Radny Andrzej Posiewka zapytał, czy został rozstrzygnięty przetarg na odbiór i zagospodarowanie 

odpadów komunalnych, jaka będzie cena za odpady. 

Radna Monika Bolek zapytała, czy jest już znany miesięczny dochód rozporządzalny. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że na dzień wczorajszy nie jest znany. Propozycja 

stawki za odpady zostanie radzie przedstawiona po ogłoszeniu miesięcznego dochodu 

rozporządzalnego, na podstawie którego wyliczana będzie stawka za odpady. 

 

c) wolne wnioski. 

Nie zgłoszono, 

 

d) informacje: 

Skarbnik Ewa Sobiepanek prosiła o odbiór po sesji sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 

2018 r.  
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Punkt 35 - Zamknięcie X sesji Rady Miejskiej. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita o godz. 2031 

zamknął X sesję Rady Miejskiej.  

Szczegółowy przebieg obrad przedstawia nagranie z sesji rady  

https://www.youtube.com/watch?v=hOuG6txQzgE&feature=youtu.be 

 

                                                                                     

 

                                                                                         Przewodniczący Rady Miejskiej 

                                                                                         Jan Rokita 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła:  

Urszula Kuranowska 
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